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Nowoczesny samorząd dla lekarzy przyszłości
Podczas uroczystej gali wręczenia praw wykonywania zawodu zapytaliśmy Łukasza
Jankowskiego, Prezesa Naczelnej Rady Lekarskiej o półmetek kadencji i o to, co chciałby
przekazać młodym lekarzom.

Spotykamy się na półmetku kadencji. Co przez ten czas udało się zrealizować?

Łukasz Jankowski: Trzeba przyznać, że moment, w którym rozmawiamy, jest szczególny,
samorząd jest absolutnie rozpędzony. Ostatnie kilka miesięcy to przede wszystkim
Nadzwyczajny Krajowy Zjazd Lekarzy, który odbył się w Łodzi. Podczas Zjazdu
przegłosowaliśmy zarówno zmiany w Kodeksie Etyki Lekarskiej, jak i regulamin wyborów.
Nowy regulamin – w mojej ocenie – da możliwość szerszego udziału w wyborach do
samorządu wszystkim zainteresowanym. Można więc powiedzieć, że wzmocniliśmy
samorządność i unowocześniliśmy samorząd. Z kolei Kodeks Etyki Lekarskiej nie był
aktualizowany od dwudziestu lat. W Kodeksie znalazły się zapisy, które wprowadzają
samorząd w nowoczesność. Natychmiast po Zjeździe udało nam się wprowadzić
elektroniczne Prawo Wykonywania Zawodu w aplikacji mObywatel.

Dużym sukcesem była też konferencja w Naczelnej Izbie Lekarskiej z udziałem minister
zdrowia, Izabelą Leszczyną i darowanie kar lekarzom za nienależną refundację preparatu
mlekozastępczego.

W ostatnich dniach na naszą prośbę i zdecydowane uwagi, przywrócono zakaz sprzedaży
medycznej marihuany przez receptomaty, udało się zawrzeć ten zapis w rozporządzeniu.
Sukcesem okazały się też Igrzyska Lekarskie w Cetniewie, w których wzięło udział 800
lekarzy sportowców i 70 dzieci. Wreszcie informacja najnowsza – w reakcji
na zdecydowany sprzeciw środowiska, kilka uczelni, które nie spełniają warunków, nie
dostanie zgody na uruchomienie kierunku lekarskiego.

Moim zdaniem samorząd jest na fali, żeby zmieniać otaczającą nasz rzeczywistość.

Gdzie zaniesie nas ta fala?

W wyborach starowałem pod hasłem: „Samorząd przyszłości”, skupiamy się więc
na trzech obszarach: lekarzu przyszłości, pacjencie przyszłości i systemie przyszłości.
Właśnie skończył prace zespół ds. transformacji systemu, jesteśmy w stałym kontakcie
z ministerstwem zdrowia. Rozpoczynamy przygotowania do polskiej prezydencji w Radzie
Europy. Weźmiemy w niej aktywny udział poprzez NIL Summit, czyli święto innowacji
w medycynie, które dzięki przychylności ministerstwa zdrowia jest wydarzeniem

https://oil.lodz.pl/
https://oil.lodz.pl/
https://oil.lodz.pl/aktualnosci/wszystkie-informacje/najnowsze
https://oil.lodz.pl/aktualnosci/wszystkie-informacje/najnowsze
https://oil.lodz.pl/
https://oil.lodz.pl/aktualnosci/wszystkie-informacje/najnowsze


wpisanym w kalendarz polskiej prezydencji. Jednocześnie zaprosiłem do Polski prezesa
Bundesärztekammer [niemiecka Naczelna Rada Lekarska – przyp. red.] Klausa
Reinhardta, będziemy rozmawiać o wyzwaniach, które stoją przed polską prezydencją.
Planujemy również inne spotkania międzynarodowe tutaj w Polsce. Chcemy pokazać, że
polski samorząd może być liderem nie tylko w środowisku polskich lekarzy, ale też lekarzy
w całej Europie. Tak powinien działać samorząd przyszłości, samorząd, który nie spoczywa
na laurach, cały czas się rozwija i przygotowuje się do nowoczesności, która właśnie
nastaje.

Spotykamy się przy okazji uroczystej gali wręczenia praw wykonywania zawodu.
Co chciały pan powiedzieć młodym lekarzom wstępującym na zawodową
ścieżkę?

Po pierwsze, bardzo dziękuję Okręgowej Izbie Lekarskiej w Łodzi i Wojskowej Izbie
Lekarskiej za zaproszenie na te niezwykle ważną uroczystość. Samorząd działa dla swoich
członków i ma być ich narzędziem. W tym momencie członkami samorządu stają się
kolejni młodzi lekarze, którzy wchodzą na rynek pracy w czasie przełomu. Z jednej strony
mamy niestabilny czas geopolityczny, z drugiej – szybki rozwój nowoczesnych technologii
i pytanie o rolę lekarza przyszłości. O to, czy ten lekarz będzie leczył tak jak dotychczas,
czy może będzie nadzorował sztuczną inteligencję? Gdzie kończy się medycyna,
a zaczyna rzemiosło? Jak kształtować opiekę nad pacjentem? Na te wszystkie pytania
będą musieli odpowiedzieć właśnie młodzi lekarze. Swoją obecnością tutaj chcę pokazać,
że samorząd lekarski jest narzędziem, które zawsze będzie po ich stronie. Chcę też
powiedzieć tym, którzy dziś odbierają prawo wykonywania zawodu: jesteście lekarzami
w pełnym tego słowa znaczeniu. W ostatnim czasie pojawiło się wiele pytań i wątpliwości
dotyczących jakości kształcenia – wy nie musicie martwić się o tę jakość. Samorząd
przyjmuje was w swoje progi i daje rękojmię do tego, byście mogli stanąć przy łóżku
pacjenta. Głowa do góry, możecie być z siebie dumni!
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